
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Lindbjergskolen 

  

Mødedato: 26.8.19 kl. 18.00 – 20.00 
Afholdes afd. Hammerum 

Næste møde: 25.9.2019 kl. 18.00 - 20.00 
Afholdes afd. Gjellerup 

Deltagere: Bjarke Stagstrup, Hans Stampe Frederiksen, Alex Damgaard, Lea Geiger, Louise 
Hartung, Mikael Bjørnskov, René Dupont, Rikke Binderup Damm, Sine Berg Johansen, Stine 
Niebuhr Henriksen, Søren Haubjerg, Sørensen, Uffe Hvid, Anne Niese (medarb.), Helle 
Rømer (medarb.), Mathilda (elev), Erik Søgaard, Henning Busted, Palle Nielsen 
 
Afbud: Kristina Genz, elev Hammerum 
 

Dagsorden 
 

1. Nyt fra elevrådene 
2. Konstituering 
3. Budget 2020 
3a Bestyrelsesrepræsentanter til forældremøder 
4. Økonomi 
5. Lindbjergskolen - byggeriet 
6. Meddelelser og orientering 
7. Evt. 

                                 

 Dagsorden Referat 

Ad 1. 
18.00 – 
18.10 

Elevrådene 
 

Mathilda valgt til formand for elevrådet på 
Gjellerup. Der er endnu ikke valgt en 
bestyrelsesrepræsentant fra Hammerum. 
 

 

Ad 2. 
18.10 – 
18.20 

Bestyrelsen skal formelt 
konstituere sig med formand 
og næstformand. 
 

Bestyrelsen konstituerede sig selv med Hans 
Stampe Frederiksen som formand og Bjarke 
Stagstrup som næstformand. 
Der er i bestyrelsen enighed om, at de to 
tilsammen udgør et samlet formandskab. 
 

 



Ad 3. 
18.20 – 
18.40 

Budget 2020 sendes i høring. 
Det skal drøftes, hvordan vi 
vil svare på høringen. 
Høringsmaterialet vil nok ikke 
være klar til mødet. 

KL og regeringen er på grund af folketingsvalget 
lige før sommerferien ikke klar med aftalen 
omkring kommunernes økonomisk ramme for 
kommende år. Det er derfor endnu uklart, hvilke 
temaer der bliver bragt i spil til budget 2020. 
Skolelederne er inviteret til informationsmøde 
omkring budget 2020 senere i denne uge. 
 
Efter et budget 2019 med meget store 
ændringer på skoleområdet i Herning 
Kommune, forventer vi et budget med mindre 
politisk opmærksomhed. 
 
Høringsmaterialet bliver rundsendt til 
bestyrelsen, så snart det forelægger. 
Bestyrelsen bemyndigede formandskabet til at 
afsende høringssvar, medmindre der optræder 
store overraskelser i høringsmaterialet. 
Høringssvaret bliver sendt til gennemsyn hos 
bestyrelsen inden afsendelse. 
 
Elementer til høringssvaret: 

 Kontinuerlig rammebesparelse på 0,3% 
og manglende prisfremskrivning 

 Ekstra ressourcer til fusion 

 SFO’en skal have et selvstændigt afsnit 
 

 

Ad. 3.a 
18.40 – 
19.05 

Forældrerepræsentanter til 
efterårets forældremøder 

Bestyrelsen fordelte sig på årgangene som 
følger:  
0. Hans 
1. Stine og Mikael 
2. Alex og Bjarke 
3. Louise og Rikke 
4. Sine og Kristina 
5. Søren og Lea 
6. Louise 
7. Uffe og Lea 
8. Bjarke og Hans 
9. René 
 
Der orienteres på møderne blandt andet om: 

 Arbejdet i Lindbjergskolens bestyrelse, 
formandsvalg mv. 

 Princip for klassedannelse 

 Juleklippedagen den 28. november. 
 

 



Ad. 4. 
19.05 – 
19.20 

Orientering Lindbjergskolens 
økonomi 

Palle orienterede om status for Lindbjergskolens 
økonomi. Der forventes et underskud på ca. en 
mio. for 2019.  
 
Underskuddet er primært grundet i: 

 udgifter i forbindelse med fusionen, som 
vi selv skal afholde 

 et højt antal fratrådte ansatte, herunder 
en leder 

 opretholdelse af en ekstra klasse af 
pædagogisk hensyn 

 ansættelse af en ny pedelmedhjælper til 
hjælp i flytteperioden 

 afholdelse af et fællesarrangement for 
alle medarbejdere 

 
Vi forventer at være i balance i 2020. 
 
SFOen forventer et mindre underskud for 2019, 
et underskud der udlignes i 2020. 
 
Budgetrapporten fra ØS vil fremover indgå i 
budgetorienteringer til skolebestyrelsen. 
 

 

Ad. 5. 
19.20 -
19.40 
 

Orientering om byggeriet af 
LBS 

Den 18. september er der overleverings-
ceremoni og nøgleoverdragelse til Herning 
Kommune fra KPC. 
 
Alle børn og voksne kommer ned og ser skolen 
inden nytår. 
Der bliver åbent hus for lokalområdet og andre 
interesserede. Det kunne evt. være i forbindelse 
med Gjellerup Sdr.’s 150 års jubilæum lørdag 
den 14. november. 
 
Der bliver i denne uge opstillet inventar på 
Gjellerupskolen fra de firmaer, der har afgivet 
tilbud på at levere inventar til Lindbjergskolen. 
 
Løsningen med alle 0. klasses-elever på 
Gjellerupskolen, og med bustransport mellem 
SFO og skolen har efter lidt opstartsvan-
skeligheder vist sig at fungere rigtig godt. 
 
Det er politisk bestemt at der er åbent i 
indgangspartiet mellem kl. 5.30 og kl. 23. Vi 
arbejder på en ansøgning til byrådet om 
opsætning af videoovervågning. 
 

 



Ad. 6. 
19.40 -
19.50 

Meddelelser og orientering Fusionen af de to skoler har givet en del 
udfordringer på it-området, hvor blandt andet 
skolens fagportaler og skoleintra har været 
hårdt ramt.  
 
Der har på de to afdelinger været forskellige 
holdninger til cykelhjelme i forbindelse med 
skoleudflugter. Det er Lindbjergskolens 
holdning, at alle elever cykler med cykelhjelm i 
skoletiden. 
 
Medarbejderne oplever at være kommet godt 
fra start i det nye skoleår og arbejder meget på 
tværs af de to afdelinger. Alle glæder sig dog til 
at komme under samme tag. 
 
Der blev efterlyst oversigtstegninger for 
Lindbjergskolen. Henning lægger nye 
oversigtstegninger på www.lindbjergskolen.dk 
med farvekoder for de enkelte afdelinger. 
 
Der blev fra bestyrelsen nævnt vigtigheden af at 
fremme den gode historie omkring 
Lindbjergskolen, også i pressen og på skolens 
facebookside i forbindelse med 
nøgleoverdragelse, åbent hus, nye møbler mv. 
 

 

Ad. 7. 
19.50 – 
20.00 

Evt. Fremover indgår ”Nyt fra SFO” som fast punkt 
på dagsorden. 
 
Der blev spurgt ind til sikker skolevej på 
Lindbjergskolen. Skolebussen vil modsat de 
første udmeldinger holde ved Tolstedvej for at 
undgå at køre ned gennem Frølundvej.  
Der blev nedsat et udvalg med Sine og Søren, 
der i samarbejde med kommunens trafikafdeling 
kigger på skolevejen i både Gjellerup og 
Hammerum. 
 

Ref. Henning 

 
 
Hans Stampe Frederiksen/Bjarke Stagstrup 
Erik Søgaard/Henning Busted 
  
 

http://www.lindbjergskolen.dk/

